
1  

Milí spoluobčané, zdravíme vás v čase předvánočním a přejeme všem hlavně hodně 

pevného zdraví. Rok 2020 byl plný zvratů, doprovázený strachem o sebe i své blízké, byl 

plný příkazů a zákazů a my pevně věříme, že v tom dalším roce už dojde k uvolnění a že se 

budeme moci volně stýkat s našimi nejbližšími i s našimi přáteli. Přejeme vám, aby vám nový rok 

2021 přinesl kromě zdraví lásku, radost, porozumění, pokoru a naději. Přejeme nám všem, ať se 

naplní naše sny a ať jsme více vnímaví ke svému okolí a ať si vážíme jeden druhého. 

Slovo starosty nám podařilo získat 98.000,- Kč na komunální 
techniku, 345.000,- Kč na tvorbu sběrného 
místa, 350.000,- Kč na výsadbu nových stromů 
(v letošním roce). Nyní čekáme na podpis 
smlouvy na dotaci na kompostéry, v případě 
naší obce jde o dotaci zhruba 250.000,- Kč. 
Minulý týden jsme byli úspěšní v získání dotace 
na další výsadbu (alej Býčkovice-Ploskovice, 
celkem 218.000,- Kč). Pevně věřím, že budeme 
úspěšní i v dalších projektech a budeme je moci 
dokončit. Bez dalších financí bychom nebyli 
schopni realizovat téměř žádné investice. 
Závěrem bych vám chtěl popřát krásný advent, 
příjemné prožití vánočních svátků, všechno 
nejlepší v roce 2021 a hlavně pevné zdraví. 

 
Váš starosta, David Matuška 

Milí spoluobčané, vážení přátelé, 
zdravím Vás v prosincovém vydání 
Býčkovického občasníku. 
Letošní rok je výrazně jiný než jiné. Procházíme  
již druhou vlnou epidemie koronaviru COVID-
19, a zároveň čelíme různým omezením. Díky 
nim jsme, bohužel, nemohli uspořádat další 
ročník Havelského posvícení i některé další 
akce. Nemohla proběhnout ani pravidelná 
setkání s jubilanty (na jaře a na podzim). Na 
naše jubilanty jsme ale nezapomněli, chystáme 
pro ně „DEN SENIORŮ“, který proběhne 
19.6.2021. Věřím, že se situace brzy zlepší a 
budeme „normálně“ fungovat i v oblasti 
kulturních a společenských akcí. 
A když nám letošní rok nenahrává pro pořádání 
společenských akcí, snažíme se zkrášlit obec a 
její okolí. Určitě jste si všimli nových vítacích 
cedulí, nových laviček a nástěnek. Jsme rádi, že 
se nám podařilo zajistit výsadbu nových stromů 
(celkem 94ks) a v této aktivitě chceme i nadále 
pokračovat. Za posledních 12 měsíců jsme 
v obci zajistili výsadbu celkem 145 stromů a pro 
příští rok bychom chtěli vysázet dalších 114. 
Tento týden zároveň začala dlouho očekávaná 
úprava koryta Lučního potoka. 
Všechny tyto akce stojí nemalé finanční 
prostředky a jsem rád, když se nám podaří 
získat další finance na jejich realizaci. 
Podáváme žádosti na různé typy 
podpory/dotací a vůbec není samozřejmostí 
v žádostech uspět a skutečně peníze získat. Za 
přípravou každé žádosti o dotaci stojí mnoho 
úsilí a času a proto mne těší, když jsme zařazeni 
mezi úspěšné žadatele. V poslední době se  

Odpady jsou hodně diskutovaným tématem 

Všichni jistě sledujete, jak se v celé ČR zvyšují 
náklady na skládkovné komunálního odpadu (a 
předpokládá se další zvyšování), to má přímý 
vliv na zvyšování cen společností FCC BEC a 
PTS, které nám vyvážejí všechen komunální 
odpad z obce (směsný i tříděný). Řada obcí a 
měst proto upravuje své poplatky za odpady, a 
i my v Býčkovicích jednáme o úpravě poplatku 
na 600 Kč za osobu a rok. Obec každoročně 
doplácí za svoz komunálního odpadu nemalé 
prostředky, v roce 2019 to bylo cca 180tis Kč, 
zvýšení nákladů od 1.1.2021 očekáváme ve 
výši 6-7% (tj. o dalších cca 28tis Kč). Úprava 
poplatku na 600 Kč přinese do obecní pokladny 
cca 16,5tis Kč, takže nepokryje ani 
předpokládané zvýšení nákladů pro obec. 
Jde o celorepublikový trend, v některých obcích 
zvolili skokovější nárůst poplatků, je jasné, že 
ani nás další navyšování nemine. 
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Podzimní věncování v Býčkovicích bylo fajn Mohli bychom si 
společně vyrobit 
přírodní mýdla 
nebo třeba 
nějakou pěknou 
jarní nebo 
velikonoční 
dekoraci. 
Nápadů je dost. 
Kurzy jsou bezplatné, financuje je spolek 
Sousedé z Býčkovic s podporou obce. 
 

 První vlaštovka našeho nového tvořivého kurzu 
se objevila ve formě podzimního věncování, 
kterého se zúčastnilo 9 žen. V kurzu jsme se pod 
vedením lektorky Romany, která byla velmi 

trpělivá a milá, 
naučily dělat 
ruličky ze 
starého papíru 
a z těch plést 

věnečky. 
Přítomné dámy 
nanosily plné 

náruče 
přírodního 

materiálu, který měl posloužit k dozdobení 
věnečků. Samotné pletení bylo náročnější, než 
jsme si myslely, ale nakonec jsme techniku 
pletení zvládly a dopletení a dozdobení věnečku 
jsme dostaly za domácí úkol. Zaslané hotové 
výtvory byly jeden hezčí než druhý a my už 
připravujeme další tvořivou akci pro malé i velké, 
tentokrát to bude svíčkování.  

Výsadba nových stromů 
Na konci listopadu spolek Futura academica 
vysázel v Býčkovicích a Velkém Újezdě necelou 
stovku stromů v celkové hodnotě cca 350.000,- 
Kč, přitom obec celá akce nestála ani korunu. 
Financování bylo čerpáno z dotačního programu 
„Sázíme budoucnost“ Státního fondu životního 
prostředí. Ve Velkém Újezdě bylo osázeno 
dětské hřiště 60ti habry, které budou chránit 
odpočinkovou a herní zónu od přilehlé silnice. 
Další stromy, lípy, javory a břízy pak mají do 

budoucna na stejném 
místě vytvořit příjemný 
stín. V Býčkovicích se 
sázelo na 2 místech, 
na hřbitově a naproti 
hřbitovu javory, 
jeřabiny a lípy, a na 
volném prostranství u 

sběrných nádob lípy a třešně. Ke stromům budou 
na jaře připevněny i zavlažovací vaky. 

Vydařené býčkovické svíčkování 

Výroba svíček z vonných vosků přilákala hodně 
zájemců, a tak postupně vznikaly svíčky 
nejrůznějších barev a tvarů, medvídci, sovičky, 
andílci a duhové svíčky Kromě dospělých se do 
výroby zapojily i děti. Výroba svíček provoněla 
celý úřad a každý, kdo dorazil, si mohl odnést kus 
té vůně a atmosféry domů. 
A protože nás společné tvořivé večery baví, už 
jsme vymýšleli, co bychom mohli vyrábět příště. 
 
Rozsvítili jsme stromeček na návsi i další vánoční výzdobu 

Stejně jako v dalších místech naší republiky, se i v Býčkovicích rozsvítil vánoční 
stromek, aby nás svými světly doprovázel celou adventní přípravou. Na návsi 
se tak díky rozvolnění vládních opatření sešli místní a byla to zase po dlouhé 
době příležitost vidět se a popovídat s přáteli. K rozsvěcení stromku nám 
vánoční koledy zahrálo na trubky Benešovo kvarteto. Za výborné sladké i slané 
pohoštění děkujeme Aleně, Bibi, Janě, Hance, Soně, Lucce, Klárce a Monice. 
Starosta obce David Matuška připravil a rozdával, jako osobní dárek obyvatelům 
obce, do každé rodiny kalendář na příští rok a nový býčkovický betlém. Jeho 
autorem je Lukáš Martinka a vyobrazuje zámek ve Velkém Újezdě a 
býčkovickou náves z 19. století, kdy na ní ještě stál kostel Povýšení svatého 

kříže. Pokud jste se akce nezúčastnili a máte o betlém zájem, můžete si ho vyzvednout v obecním 
obchodě vždy v sobotu od 7,30-11,00. Pokud budete chtít osobním dárkem obdarovat i své přátele 
nebo kolegy, můžete si další betlém v obchodě zakoupit. Obec vyhlásila i fotografickou soutěž. Do 
24.12. do půlnoci můžete posílat fotografie vystřiženého betlému, který umístíte ve svých domovech. 
Došlé fotografie zveřejníme a vítěze tentokrát vylosujeme při novoročním výstupu na Máří, který 
startuje 1.1.2020 ve 14,00 od zvoničky. Odměnou bude poukázka na nákup libovolného zboží 
v obecním obchůdku ve výši 1000,- Kč. Je jen na vás, jestli si vyberete lahvinku vína nebo dobrou 
čokoládu a svíčku. 
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Modřínové lavičky, vítací tabule i nástěnky Matuška osobně navštívil domácnosti našich 
seniorů (nad 65 let) a popřál jim hlavně pevné 
zdraví a krásně prožitý adventní čas. Jako dárek 
jim přinesl krabičku cukroví, vánoční svícen, 
býčkovický betlém a 
kalendář na 
příští rok. Byl 
rád, že se se 
všemi potkal a 
ještě jednou 
děkuje za milé 
přivítání. A jak vznikala 
krabička plná cukroví? O tom si přečtěte další 
článek. 
 

Nových vítacích cedulí je celkem 5 
a vítají návštěvníky i projíždějící 
automobily ze všech stran. 
Vyrobila je z nakoupeného 
materiálu přímo obec, umístili je 
pracovníci obce, kteří se také 
budou starat o pravidelnou 
výzdobu. Ohlasy na nové vítací 

cedule byly hodně kladné, jsme 
rádi, že se líbí. Nové lavičky 

z modřínu vyrobila také obec, společně s našimi 
hasiči, ti poté lavičky rozvezli do 
nejrůznějších koutů 
obce a na procházková 
místa. Je jich 6 a 
budeme rádi, když 
poslouží k vašemu 
odpočinku. Pokud budete mít 
další návrhy, kde by mohly být podobné přírodní 
lavičky užitečné, budeme rádi, když se o to 
podělíte s vedením obce, Každý konstruktivní 
návrh uvítají. A v neposlední řadě byly umístěny 
4 nové nástěnky na místa, která jsou trochu dál 

od těch stávajících, 
obecních, a to směrem 
k zámku Ploskovice, 
do Leopoldova Mlýna, 
Lučního Mlýna a na 

nádraží.  

Předvánoční dárek od našich hospodyněk 
POZOR – pečeno s láskou 
Každoročně se v rámci předvánočních dílniček 
peklo cukroví i na předvánoční posezení seniorů. 
V tomto roce se nemohlo uskutečnit a přemýšleli 
jsme, jak to udělat. A přišel nápad a od nápadu 
byl jenom malý kousek k realizaci. Oslovili jsme 
místní hospodyňky, 
jestli by neupekly 
každá jeden druh 
cukroví, které pak 
naplní krabičky pro 
naše milé seniory. Byli 
jsme doslova 
překvapeni okamžitou 
rychlou ochotou pomoci a tak 
se zapojilo 11 hospodyněk, které celkem 
napekly 13 druhů cukroví. Byly naprosto úžasné, 
i když mají doma spoustu práce, malé i větší děti, 
neváhaly ani na chvilku a do akce se zapojily. 
Mně nezbývá než poděkovat Bibi za úžasné 
linecké a šlehačkové cukroví, Janě za nepečené 
rumové kuličky a sladký salám, Soně za skvělé 
banánky, Tamaře a Zdeničce za vanilkové 
rohlíčky, Klárce za medovníčky a trubičky, Aleně 
za stříkané cukroví s čokoládovou polevou, 
Terce za vaflové cukroví, které se v jejich rodině 
peče už několik generací, Hance za veselé 
perníčky, Marušce za kakaové slepované cukroví 
a Monice, teda mně  za skořicové cukroví 
s bílou polevou a za zorganizování celé akce. 
Připravené krabičky s cukrovím vypadaly krásně 
a sklidily velký úspěch. Býčkovické dámy se se 
svými recepty pochlubily a jsou součástí těchto 
novin, tak je můžete doma vyzkoušet. 
Za vše hovoří hodnocení naší podporovatelky 
Jany: „Býčkovické baby jste úžasné, škoda že se 
nemůžu rozdvojit a být v Býčkovicích i doma v 
Praze, určitě bych se přidala.“ 
PŘEJEME VŠEM SLADKÝ ADVENTNÍ ČAS. 

Práce dobrovolných hasičů 

Na konci listopadu proběhla další brigáda 
dobrovolných hasičů, kteří se scházejí 
pravidelně, aby pomohli se zvelebováním obce. 
Tentokrát zalévali nově zasazené stromy, 
opravovali starou hasičárnu a pokračují 
v budování nové klubovny. A jak už jsem 
zmiňovala v předchozím článku, rozvezli a 
umístili nové lavičky. 17.12. proběhne slavnostní 
předání hasičské techniky, kterou obec pořídila 
od spřátelené 
obce Hlinná, 
kde hasičská 
jednotka 
funguje už 
delší dobu a 
tamní zastupitelstvo obce se rozhodlo, že 
nakoupí techniku novou.  
 
Předvánoční nadílka pro naše seniory 

Každoroční předvánoční posezení seniorů 
nebylo možné uspořádat, a proto jsme se 
rozhodli přinést trochu té předvánoční atmosféry 
našim spoluobčanům dříve narozeným až do 
domu. V předchozím týdnu starosta obce David 
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BÝČKOVICKÁ STOPA 2021 kontaktujte přímo starostu Davida Matušku. 

S blížícím se novým rokem přichází i druhý ročník 
Býčkovické stopy. Je to jedinečná příležitost pro 
všechny naše občany, kteří mají nějaký skvělý 
nápad, podělit se o něj s ostatními a třeba je 
přesvědčit, že stojí za to ho zrealizovat. V tomto 
roce vyhrály v Býčkovické stopě 2 projekty, a to 
nákup nových kostýmů pro Mikuláše, čerta a 
anděla a vypracování architektonické studie 
býčkovické návsi. Oba projekty se podařilo 
zrealizovat, hodnotíme je velmi kladně. A jak to 
celé funguje? Je to jednoduché… Zopakujeme 
hlavní informace z loňského ročníku. 
 
Co to vlastně participativní rozpočet je? 
Je to možnost občanů zapojit se do rozhodování o 
rozvoji obce. V České republice jsme nejmenší obcí, 
která tuto možnost svým obyvatelům nabízí. Funguje 
to tak, že obec vyčlení určitou část peněz z ročního 
rozpočtu a obyvatelé mohou podávat návrhy, jak tyto 
peníze chtějí využít. Je nutné prověřit realizovatelnost 
nápadu. Jednotlivé projekty jsou následně zveřejněny 
a všichni se na závěr mohou zúčastnit hlasování a 
některý z návrhů podpořit. Vítězný projekt obec 
zrealizuje do konce roku. 
Jaké projekty je možné navrhnout? 
Chcete někde umístit novou lavičku nebo novou 
lampu veřejného osvětlení? Chtěli byste vysadit 
strom nebo třeba uspořádat přednášku o zajímavém 
tématu? Máte nápad, jak nějakou část naší obce 
zkrášlit? 
Škála je široká. Může jít např. o návrhy instalace 
prvků ve veřejném prostoru, zkvalitnění životního 
prostředí, sousedská setkání, podporu 
volnočasových aktivit. Tak začněte uvažovat o „své 
stopě v Býčkovicích“. Projekt by měl být 
realizovatelný do konce roku. 
Jaká může být cena projektu? 
V letošním roce se obec rozhodla uvolnit ze svého 
rozpočtu 100.000,- Kč na 2 projekty, jeden v hodnotě 
80.000,- Kč a druhý v hodnotě 20.000,- Kč. 
Kdo může projekt podat? 
Návrh může podat každý obyvatel Býčkovic, kterému 
je v době podání návrhu minimálně 15 let. Jeho návrh 
musí podpořit svým podpisem alespoň 5 obyvatel. 
Kde může být projekt realizován? 
Projekt musí být realizován na území obce, pokud 
budete chtít cokoliv umístit na veřejném prostranství, 
ujistěte se, prosím, že je toto prostranství v majetku 
obce. 

 
Může se stát, že váš návrh nezíská největší počet 
hlasů a nebude podpořen v rámci participativního 
rozpočtu. Může se ale přesto zrealizovat. 
Zastupitelstvo obce se bude všemi návrhy zabývat, a 
pokud se podaří zajistit financování, může podpořit i 
další projekty. Každopádně podáním návrhu 
upozorníte na to, co byste v obci rádi vylepšili. Pokud 
vám něco není jasné nebo potřebujete poradit,  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

HARMONOGRAM – jak bude vše probíhat 
do 31.1.2021 - termín pro předkládání návrhů 
31.1.2021 - zveřejnění a představení všech 
návrhů 

do 17.2.2021 - Zastupitelstvo obce posoudí 
realizovatelnost projektu a rozhodne o zařazení 
či nezařazení projektů do ankety 
22.2.-12.3.2021 – proběhne hlasování a poté 
vyhlášení zvoleného projektu 
Mikuláš, čert a anděl navštívili děti u nich doma 
V sobotu 5.12. navštívily děti postavy přímo 
nadpozemské, aby jim připomněly, že je celý rok 
sledují a dávají pozor, jestli jsou hodné a jestli si 
zaslouží nějakou sladkou odměnu. Letos měla 
družina napilno, musela obdarovat 56 dětí a 
vyslechnout si ode všech naučené básničky a 
písničky. Balíček plný ovoce a sladkostí si 
nakonec zasloužily úplně všechny děti. Těšíme 
se zase za rok.  

 

Schránka pro Ježíška 

Na dětském hřišti v Býčkovicích byla opět 
umístěna schránka na dopisy pro Ježíška. Děti 

do ní můžou házet svá přání až do 
Štědrého dne. Přejeme všem dětem, aby 
se jim jejich přání vyplnily.  
 

Parcely na stavbu nových rodinných domů 

Ve druhé polovině příštího roku obec plánuje 
prodej osmi stavebních pozemků na kraji obce, 
směrem na Ploskovice. Nyní se pracuje na 
zpracování projektové dokumentace 
na zasíťování jednotlivých parcel. 
Velikosti parcel se pohybují od 850 až 
1100 m2. Způsob prodeje bude řešen 
začátkem příštího roku.  
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PORTABO  kromě Býčkovic také Žitenice, Trnovany a 
Ploskovice. K dispozici by měly být v první 
polovině roku. Budou předány těm, kdo se o ně 
ve výzvě obecního úřadu přihlásili. 
Obec Býčkovice dlouhodobě 
usiluje o zavedení kvalitního 
systému nakládání 
s komunálním odpadem, 
který by zaručoval 
ekonomickou i ekologickou 
únosnost jeho likvidace. 
Biologicky rozložitelný 
odpad tvoří až 60% 
z celkového komunálního 
odpadu. Proto obec podporuje domácí 
kompostování. 

Ve spolupráci s Ústeckým krajem došlo 
k výměně čidel na vodních tocích na území naší 
obce. Jsou umístěné na mostě přes Luční potok 
a budou lépe monitorovat stav hladiny Lučního 
potoka, do budoucna by mělo čidlo fungovat i 
jako srážkoměr a měřit okolní teplotu. Naměřená 
data jsou v rámci nového povodňového systému 
Portabo volně přístupná všem zájemcům na 
internetových stránkách voda.portabo.cz  
Dodržování obecně závazné vyhlášky 
Žádáme majitele psích mazlíčků, aby 

respektovali obecně závaznou 
vyhlášku o volném pohybu psů 
v zastavěných částech obce. 
Pes musí být na vodítku a jste 
povinni si po svých psech 
uklízet. Buďte ohleduplní, 
děkujeme. 

Nově si můžete od obce zapůjčit novou 
komunální techniku 
Nově pořízenou techniku a další vybavení si 
můžete půjčit dle platného ceníku schváleného 
v listopadu zastupiteli obce. Služba je určena 
výhradně pro obyvatele obce. Na další straně 
naleznete ceník jednotlivých položek.  

Sběrné místo 
Obec získala dotaci z Ústeckého kraje na 
vybudování sběrného místa. Bude umístěno u 
železniční tratě, na vedlejší silnici vedoucí od 
nádraží do Lučního Mlýna. Z dotace bude 
pořízeno oplocení, kamerový systém a 6 
velkoobjemových kontejnerů. Do ledna by mělo 
být vše připravené. V únoru bude připraven a 
zveřejněn provozní řád. Rozpočet na pořízení 
kontejnerů je 495tis Kč, 70% z této částky bude 
obec čerpat jako dotaci. 

 

Jaký byl podzim v ploskovické škole 
Školní rok se ještě ani nestačil rozběhnout a už jsme 
byli v říjnu opět odkázáni na dálkovou výuku. Vypadá 
to, že když se nekonají žádné akce a i škola má celou 
řadu svých aktivit zapovězenu, není o čem psát, ale 
to je jen zdánlivé. 
Výuka v základní škole 
Výuka stále probíhá online. Poté, co jsme na jaře 
velmi rychle tento způsob zavedli a učitelé i žáci se 
naučili, jak to všechno funguje, se nyní snažíme 
výuku vylepšit, zatraktivnit a hlavně ji vést tak, aby se 
žáci skutečně naučili co nejvíce a přiblížili se tomu, 
jako kdyby byli ve škole. A jak na to jdeme? Oproti 
jaru zavádíme pestřejší formy online výuky -  
používáme různé zajímavé aplikace, takže test se 
může psát např. formou hry Chcete být milionářem, 
interaktivních doplňovaček, pexes apod., vyučující 
také začínají tvořit oblíbené výukové únikové hry. 
Prvňáčci a druháčci, kteří se do školy již vrátili, 
neprokazují žádný zásadní propad oproti běžné 
situaci a kromě paní učitelek za to chceme poděkovat 
také hlavně rodičům, kteří se školou výborně 
spolupracují a svým dětem účinně pomáhají. 
Středisko volného času 
I přes nepříznivou situaci přijímáme přihlášky do 
kroužků, které ve školním roce probíhají (respektive 
budou probíhat) po vyučování nebo v pozdějších 
hodinách ve škole, školce nebo v Ploskovicích na 
Slovárně. Přihlášení nepřijdou o žádné peníze, neboť 
kroužky jsou většinou zdarma (účastníci případně 
hradí pouze materiál na konkrétní akci, na kterou 
skutečně přijdou, např. keramika, korálkování apod.). 
Činnost zahájíme ihned, jakmile to bude celostátně 
dovoleno a zveme všechny zájemce – ve škole budou 
opět fungovat kroužky pro děti (výtvarný, sportovní,  

Kanalizace a ČOV 
Zastupitelstvo obce se rozhodlo po posouzení 
všech pro a proti vybrat variantu výstavby 
kanalizační sítě s vlastní čistírnou odpadních 
vod. Jeden z nejdůležitějších důvodů pro toto 
rozhodnutí bylo stanovisko Severočeské 
vodárenské společnosti, že připojení Býčkovic na 
ČOV Ploskovice by bylo možné nejdříve po roce 
2026. Na místě, kde by měla čistírna stát, byl 
proveden geologický průzkum. „Nyní pracujeme 
na dalších krocích. Pokud nenarazíme na 
závažnější problém, měla by stavba kanalizace a 
ČOV začít v roce 2022“, říká starosta David 
Matuška. 
Kompostery a štěpkovače 
Další z dotací, kterou se podařilo získat ze 
státního fondu životního prostředí je dotace na 
nákup kompostérů a štěpkovačů. Žádal o ni 
Mikroregion České středohoří, do kterého patří  
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pěvecký sbor, zábavná fyzika, flétna, kytara, taneční, 
angličtina), deváťákům nabízíme přípravu na 
přijímací zkoušky, předškolákům a jejich rodičům 
workshopy pro přípravu do 1. třídy, žákům ze ZŠ 
doučování a oblíbená jsou zejména výtvarná 
odpoledne pro rodiče a děti (keramika, barvení triček, 
korálky, výroba mýdel, svíček apod.) 
Mateřská škola 
Mateřské školy nebyly v podzimním období plošně 
uzavřeny a jsme rádi, že ani místní epidemiologická 
situace si uzavření zatím nevyžádala. Paní učitelky 
tak mohou ve výuce pokračovat běžným způsobem, 
ale i při tom připravují nabídku pro případnou 
dálkovou výuku předškoláků. Držme si tedy palce, 
aby děti mohly chodit do své školky bez přerušení. 
Informace o škole hledejte na webových stránkách 
školy www.zsploskovice.cz  
 
Kontakty do školy:  
ZŠ – zs.ploskovice@iol.cz , 416749066, 777977691 
MŠ –  602358392 (e-mail stejný jako ZŠ) 
Mgr. Bc. Miroslava Melicharová, ředitelka školy 

 
CENÍK KRÁTKODOBÉHO PRONÁJMU PROSTOR 

A VYBAVENÍ V MAJETKU OBCE BÝČKOVICE 
 

1) Krátkodobý pronájem prostor v majetku obce 
je možný výhradně obyvatelům obce. 

2) Pronájem řeší starosta nebo jím pověřená 
osoba. 

3) Prostor „přízemí Obecního úřadu“ 
a. Cena pronájmu ve všední den: 250 

Kč (do 6 hodin) 
b. Cena pronájmu o víkend: 400 Kč/den 

4) Pronájem „pivních setů“ (k dispozici 10 setů) 
a. Cena pronájmu: 0 Kč 
b. Kauce: 300 Kč/set 

5) Pronájem „party stanu“ 
a. Cena pronájmu: 0 Kč 
b. Kauce: 500 Kč/stan 

6) Pronájem mobilního WC 
a. Cena pronájmu: 0 Kč 
b. Kauce: 2.000 Kč 

7) Osoba, která si pronájímá prostory nebo 
vybavení je povinna zajistit bezpečný a 
šetrný provoz a prostory/vybavení vrací 
v původním, nepoškozeném a čistém stavu. 

8) Pronájem není nárokový a vždy budou 
upřednostněny zájmy a potřeby obce a 
složek obce. 

9) Všechny ceny jsou uváděny včetně DPH. 
 
Tento ceník schválilo zastupitelstvo obce, dne 
18.11.2020 
 

CENÍK ZAPŮJČENÍ KOMUNÁLNÍ TECHNIKY 
V MAJETKU OBCE BÝČKOVICE 

 
1) Zapůjčení komunální techniky je možné 

výhradně obyvatelům obce. 
2) Zapůjčení komunální techniky v majetku 

obce řeší starosta nebo jím pověřená osoba. 
3) Ceny půjčovného nezahrnuje pohonné a 

provozní kapaliny. 
4) Komunální technika je rozdělena do 

kategorií: 
a. KATEGORIE 1 

i. „AKU“ pila na větve 
ii. benzínový „fukar“ na listí 
iii. „AKU“ křovinořez (menší) 

b. KATEGORIE 2 
i. benzínový křovinořez (menší) 
ii. benzínový křovinořez (větší) 

c. KATEGORIE 3 
i. pracovní elektrotříkolka 
ii. benzínový štěpkovač 
iii. benzínová pila 
iv. benzínová elektrocentrála 
v. benzínové čerpadlo 

d. KATEGORIE 4 
i. mulčovač (pojízdný) 

5) Cena půjčovného je stanovena vždy na 
období víkendu (pátek, 14:00 - pondělí, 8:00, 
jiné časy po dohodě) 

a. cena za víkend 
i. Kategorie 1 – 150 Kč 
ii. Kategorie 2 – 200 Kč 
iii. Kategorie 3 – 250 Kč 
iv. Kategorie 4 – 300 Kč 

b. Příplatky – 50 Kč/křovinořez (struna) 
c. Vratná kauce (záloha na případné 

opravy) 
i. Kategorie 1 – 1.500 Kč 
ii. Kategorie 2 – 2.000 Kč 
iii. Kategorie 3 – 2.500 Kč 
iv. Kategorie 4 – 3.000 Kč 

d. Členové JSDHO mají 50% slevu 
z víkendové ceny půjčovného. 

6) Osoba, která si zapůjčuje komunální techniku 
je povinna zajistit bezpečný a šetrný provoz a 
zapůjčenou techniku vrací v původním, 
nepoškozeném a vyčištěném stavu. 

7) Zapůjčení není nárokové a vždy budou 
upřednostněny zájmy a potřeby obce, 
JSDHO a ostatních složek obce. 

8) Všechny ceny jsou uváděny včetně DPH. 
 
Tento ceník schválilo zastupitelstvo obce, dne 
18.11.2020 

LEDNOVÉ PRANOSTIKY  
 Než v lednu sedláka, to radši vlka na poli 

viděti 
 V lednu málo vody - mnoho vína, mnoho 

vody - málo vína 

 Mnoho sněhu v lednu, mnoho hřibů v srpnu. 
 Ryje-li krtek v lednu, končí zima v květnu. 
 Leden studený, duben zelený. 
 Teplý leden, k nouzi krok jen jeden. 

http://www.zsploskovice.cz/
mailto:zs.ploskovice@iol.cz
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Hvězda pro Hospic – rozsviťme to dobré v nás zelené větve znamenají 
život věčný, jablka 
připomínají pramáti Evu a 
její první hřích, ořechy 
přivolávají lásku. 
V Čechách nechal první 
vánoční stromeček ozdobit 
před svým domem ředitel 
Stavovského divadla 
Johann Carl Liebich 
v Praze v roce 1812. Znal 
tuto tradici ze své rodné 
Mohuče a chtěl vzpomínkou na dětství potěšit 
své české přátele. 
Za skutečného předchůdce vánočního stromku 
lze považovat tzv. chvojku – velkou jedlovou 
větev zdobenou sladkostmi. Ta se zavěšovala na 
vchodové dveře špičkou dolů, aby se mrtví 
nasytili už venku a netoužili zaujmout místo 
živých u slavnostní večeře. Nicméně stolovníci 
pro jistotu své židle i tak raději neopouštěli… 
Postupně se chvojka začala zdobit jablky, 
ořechy, vejci, červenými stuhami a papírky, 
sušeným ovocem, perníčky, cukrovím, 
dřevěnými ozdobami a lojovými svíčkami. 
Nakonec se z chvojky stal celý strom, obrátil se 
špičkou nahoru a přesunul až do domu. 
Tradičně se zdobila hlavně jedle, která jako 
vánoční stromek zůstává nejoblíbenější 
dodnes. Mezi jedlemi je pak nejkrásnější jedle 
kavkazská (Abies nordmanniana), jejíž jehličí 
voní při rozmělnění v dlani po ovoci. Ve své 
domovině dosahuje výšky až 60 m. Do „vánoční“ 
výšky 2 m dorůstá 12 let. 
Jedli si jako vánoční stromek loni pořídila 
přibližně polovina českých domácností. 

(zdroj:novinky.cz) 
 
 

 

V letošním roce se na sbírkovou akci „Rozsviťme 
hvězdu pro hospic“ vybíralo celý týden. Sbírka 
začala už během mikulášské pochůzky, 
pokračovala během rozsvícení stromku a poté 
byla kasička přemístěna do obecního obchodu, 
kam mohli lidé přispívat celý týden. Sbírka byla 
ukončena 12.12.2020, a snad za to mohlo toto 
magické datum, že vybraná částka byla stejně 
magická a rekordní, vybralo se 6.767,- Kč. 
Děkujeme všem za jakýkoliv příspěvek. Peníze 
osobně předáme v Hospici. Potěšila nás milá 
slova od vedení Hospice: 

„Vy jste zlatí!  Všem býčkovickým upřímné a 
velké DÍKY! Ať máte všichni v Býčkovicích klidný 
advent a radostné Vánoce!“ 

 
K 16.12.2020 je zatím vybraná částka celé sbírky 
275.961,- Kč, jedna z rozsvícených hvězd je ta 
naše, býčkovická, tak ať nás hřeje její teplo nejen 
během vánočních svátků přeje všem Monika 
Matušková, organizátorka sbírky v Býčkovicích. 
 

Historie vánočního stromku: původně 
odháněl duchy 
Zdobení živých zelených stromů světly 
a sladkostmi má kořeny už v pohanských 
dobách. Tehdy pod nimi lidé tancovali, aby 
oslavili bohyni slunce. Tradice zdobených 
vánočních stromků, jak ji známe my, je však 
mnohem mladší. 
První historicky doložená zmínka pochází z roku 
1570 ze severoněmeckých Brém. Z veřejných 
prostranství začaly vánoční stromky pronikat do 
domácností až v 17. století. Teprve ve století 19. 
se vánoční stromky rozšířily z velkých měst na 
vesnici. 
Katolická církev jim totiž zpočátku příliš nefandila 
– právem je považovala za pohanský zvyk. 
Nakonec jim ale dala křesťanský význam: strom 
(dřevo) se stal symbolem života Krista (do jeslí 
ze dřeva uložen, na dřevěném kříži zahuben), 
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CUKROVÍČKO, CUKROVÍ V LETOŠNÍCH KRABIČKÁCH NADĚLENÉ 
Základní postupy jsou u cukroví podobné, z ingrediencí vypracujeme hladké těsto, které necháme 

odpočinout v lednici. Vytvarujeme, vykrájíme tvary a pečeme při teplotě 150°-180°. 

 

 

ŠLEHAČKOVÉ CUKROVÍ 
OD BIBI 
350g hladké mouky 
1 máslo 
1 šlehačka 

Moučkový a vanilkový cukr 
na obalení. 

LINECKÉ OD BIBI 
300g hladké mouky 
200g solamylu 
280g másla 
180g cukru moučka 
2 žloutky 
Šťáva a kůra z citronu 

MEDOVNÍČKY OD KLÁRKY 
500g hladké mouky 
120g másla 
100g medu 
140g moučkového cukru 
2 vejce 
2 lžičky jedlé sody 
Náplň: 1 kondenz. mléko (uvařené 
ve vodní lázni)+ 250g másla 
Na dokončení:400g povidel 
200g mletých vlašských ořechů 
Z těsta vyválíme plát, pečeme 5 
minut, necháme zchladit a 
vykrájíme kolečka. Ty slepujeme 
povidly a krémem, zbytek těsta 
rozdrobíme a medovníčky obalíme. 

ZDARMA INGREDIENCE 

V KAŽDÉM KOUSKU: 

LÁSKA         POCHOPENÍ 

    ÚCTA          OCHOTA 

       ČAS  DOBRO 

            VÁNOČNÍ POHODA 

Býčkovický občasník pro vás napsala s přáním pohody nejen předvánoční Monika Matušková 


